
Zápis z jednání Vedení OSH Praha – západ ze dne 6. 2. 2023 

 

Přítomni: dle prezenční lisƟny 

 

1. Zahájení 

Starosta OSH přivítal jednak členy Vedení OSH, jednak také další přizvané. Vzhledem k situaci 
v okresních odborných radách byli přizváni také jejich zástupci. 

2. Představení situace 

Starosta OSH prezentoval situaci v jednotlivých okresních odborných radách 

 Okresní odborná rada historie – nově ustavená rada, její činnost je bez problémů, navíc 
nezajišťuje nutné akce OSH 

 Okresní odborná rada prevence a ochrany obyvatelstva – odborná rada funguje, akƟvita 
některých členů by mohla být vyšší, nicméně plní své role – zejména pořádání soutěže POODM 
a školení prevence a ochrany obyvatelstva 

 Okresní odborná rada mládeže – je oznámen záměr vedoucího OORM ukončit činnost, není 
zájemce o tento post, navíc vzhledem k množství akƟvit na úseku mládeže a vzhledem 
k provázanosƟ například s akƟvitami krajskými či ústředními je nutno, aby tento post zastávala 
osoba znalá poměrů, rada jinak funguje, akce jí pořádané jsou kvalitní, nicméně jádro činnosƟ 
leží na několika lidech a několika sborech, kolekƟvů a děơ přibývá a akce vyžadují větší počet 
zapojených osob 

 Okresní odborná rada represe – rada funguje špatně, jednotliví členové příliš nekomunikují, po 
odstoupení J. Fursta vede radu dočasně J. Posluh, který ale má také úmysl funkci položit (převzal 
radu jen dočasně). Členové rady se nepodílí na akcích, zejména pak na okresní soutěži 
v požárním sportu, samotné téma represe si zajišťuje Hasičský záchranný sbor. Nikdo ze 
stávajících členů nemá zájem radu vést, na výzvu o doplnění rady se nikdo neozval.  

Po tomto představení se k situaci vyjádřili jednotliví zástupci odborných rad a proběhla diskuse. 
Následně došlo k jednání o jednotlivých bodech. 

3. Okresní odborná rada represe 

Vzhledem k tomu, že není žádný zájemce o vedení této odborné rady, bylo navrženo následující řešení: 

 Dojde ke sloučení Okresní odborné rady represe a Okresní odborné rady prevence a ochrany 
obyvatelstva. 

 Vedoucím spojené okresní odborné rady bude Filip Jankovec (SDH Bratřínov). 
 Filip Jankovec oznámil, že toto řešení je prodiskutováno v rámci OORPOO a že členové s ơmto 

řešením souhlasí (někteří se již nyní věnují oběma oblastem) 
 Vedoucí rady společně se starostou OSH osloví současné členy obou odborných rad, aby zjisƟli 

zájem být nadále členy rady a především zájem podílet se na jednotlivých akƟvitách, které rada 
garantuje. 

 Starosta OSH přislíbil pomoc při přebírání agendy OORR novým vedoucím 
 Starosta OSH konstatoval, že je společně s J. Furstem schopen zajisƟt školení rozhodčích PS (oba 

mají potřebnou kvalifikaci rozhodčí-instruktor požárního sportu) 



 

4. Okresní soutěž v požárním sportu 

Bylo konstatováno, že 

 Každoročně je problém s uspořádáním okresní soutěže v požárním sportu, zejména pak se 
zajištěním prostor a technické čety 

Po diskusi bylo navrženo následující řešení: 

 Bude navržen systém, ve kterém budou pořadatelstvím pověřeny jednotlivé okrsky, přičemž 
bude existovat plán, ve kterém každý okrsek bude seznámen se svým pořadatelstvím, a to 
obvykle několik let dopředu. 

 V mimořádných případech bude možno dohodnout změnu 
 Pořádající okrsek bude povinen zajisƟt prostory pro pořádání soutěže (není vyžadován stadion, 

po dohodě je možná úprava disciplín, prostor nemusí být na území daného okrsku), případné 
objednání toalet atd. 

 Pořádající okrsek bude dále povinen zajisƟt převoz překážek a dalšího vybavení pro pořádání 
soutěže (z okresního skladu v Čisovicích a po soutěži zpět, je možno využít okresní přívěsný 
vozík či vlastní nákladní vozidlo) a postavení drah pro jednotlivé disciplíny (pod patronací rady 
represe) 

 Pořádající okrsek v průběhu soutěže bude zajišťovat technickou četu a občerstvení (pro výkon 
těchto povinnosơ je možno využít vybavení OSH – po dohodě) 

 Okresní odborná rada represe bude zajišťovat sbor rozhodčích, velitele soutěže a další osoby, 
které se podílí na sportovním průběhu soutěže, dále pak startovní lisƟny a další dokumentaci. 

 Starosta OSH ve spolupráci s kanceláří OSH a OORR zajisơ štáb soutěže zodpovědný za prezenci, 
vyhodnocovací skupinu a nákup pohárů, medailí a cen. 

 Náklady na pořádání soutěže ponese OSH (případný pronájem prostor, toalety, ceny, poháry, 
sportovní vybavení), pořadatelé dále obdrží finanční kompenzaci za dopravu a samotné 
pořádání soutěže, výtěžek z občerstvení náleží v plné míře pořadateli (OSH kromě možného 
zapůjčení vybavení nebude v této věci akƟvní). V této oblasƟ bude nutná administraƟvní 
spolupráce s kanceláří OSH z důvodu financování akce z dotačního Ɵtulu s danými 
podmínkami.  

 Rotace okrsků započne již letos, kdy si pořádání dobrovolně převzal 8. okrsek, soutěž se 
uskuteční 25. května v Kyơně, zástupce SDH Kyơn a náměstek starosty OSH Miloslav Holý bude 
v kontaktu s Petrem Kšánou a starostou OSH a dohodnou další podrobnosƟ týkající se 
uspořádání soutěže. Pro další roky je navrženo pořadí dle čísel okrsků.  

 

5. Okresní odborná rada mládeže 

Bylo konstatováno, že 

 Každoročně je problém s uspořádáním soutěží mládeže, zejména pak se zajištěním prostor a 
technické čety 

 Počet kolekƟvů a soutěží neustále roste, nicméně pořádání akƟvit je neustále na bedrech 
stejných lidí a stejných SDH 

 Zátěž na hlavní pořadatele akcí / členy OORM a VV Michala Zrna a Petra Kšány je neúnosná, 
proto Michal Zrno oznámil záměr na svou funkci rezignovat – s ơm, že je ochoten zvažovat 



setrvání v případě významnější změny, která bude znamenat odlehčení a možnost působit 
skutečně jako vedoucí OORM, tedy jako člověk s řídící a koordinační činnosơ, nikoliv s nutnosơ 
řešit vše včetně převozu překážek.  

 Bylo konstatováno, že pro zachování činnosƟ úseku mládeže je nezbytné výrazně širší zapojení 
dalších sborů, potažmo okrsku, s ơm, že by se měly zapojit (v rozumné míře) i SDH, která 
v současné době nemají kolekƟv – práce s mládeží je společným zájmem. 

Po diskusi bylo navrženo následující řešení: 

 Starosta OSH svolá setkání se zástupci sborů / kolekƟvů, toto se uskuteční dne 3. března od 
10:00 v Bojově, na setkání budou přítomni zástupci OSH, zástupci OORM a především zástupci 
sborů pracujících s mládeží. 

 Na tomto setkání bude prezentováno výše uvedené s nutnosơ SDH / kolekƟvů se více zapojit a 
podílet se adekvátně na pořádání akƟvit na úseku mládeže. Na základě vyhodnocení tohoto 
setkání bude navržen další postup – dle zájmu a ochoty podílet se na akƟvitách bude 
rozhodnuto o další koncepci. 

 Jako ideální se jeví varianta využít podobný systém, jaký byl navržen pro soutěže dospělých, 
tedy rotace jednotlivých okrsků jako pořadatelů, samozřejmě zde je soutěží více. V případě 
nezajištění pořadatelů a bude nutno přistoupit k redukci soutěží, redukci počtu účastníků či 
dalším opatřením.  

 Pozvánku na setkání vytvoří starosta OSH, bylo dohodnuto s Michalem Zrnem, že bude posláno 
na zástupce kolekƟvů, starosta pak pozvánku pošle všem SDH s žádosơ, aby se zapojily i sbory, 
které v současné době nemají kolekƟv. 

 

6. Shromáždění představitelů SDH 
 Shromáždění představitelů SDH se uskuteční dne 6. 4. v Kulturním domě v Čisovicích 
 Organizace bude zajištěna členy SDH Čisovice a dalšími dobrovolníky 
 Starosta OSH dojednal možnost pronájmu, bude podána žádost o snížení poplatku za pronájem 

prostor, konzultováno se starostkou obce 
 Starosta OSH informuje SDH o datu a místu konání, aby měly sbory dostatek času naplánovat 

účast svého zástupce, podrobnější informace budou zaslány později. 

 

7. Obecné 
 Petr Kšána představil myšlenku sdíleného kalendáře soutěží, potažmo dalších akcí. Evidence 

akcí je nutná pro vykazování soutěží pro potřeby dotační poliƟky NSA, ale bude také vhodná 
pro evidenci akƟvit v rámci OSH. Petr Kšána přislíbil vytvoření a správu kalendáře, Filip Jankovec 
pak přislíbil pomoc s integrací kalendáře do webových stránek OSH 

 Miloslav Holý prezentoval myšlenku, že by bylo vhodné mít k dispozici termíny významných akcí 
co nejdříve, aby si lidé mohli případně vyčlenit čas pro možnost účastnit se těchto akcí. Bylo 
tedy dohodnuto, že základní akce budou pro rok 2025 naplánovány co nejdříve. Michal Zrno 
k tomu dodal, že by bylo vhodné jednotlivé akƟvity napevno naplánovat pro další roky 
(například PS – poslední víkend v květnu). Tyto myšlenky byly přijaty a pro další roky budou 
respektovány s ơm, že v případě nutnosƟ lze samozřejmě termín změnit – včas. 

 Bylo dohodnuto, že nový vedoucí spojené okresní odborné rady bude zároveň zástupcem 
v krajské radě represe/sportu. 



 Budou osloveni rozhodčí s kvalifikací rozhodčí a rozhodčí-instruktor, zda budou mít zájem 
účastnit se krajské soutěže v požárním sportu (15.-16. června, pravděpodobně Mladá Boleslav). 
Prozaơm účast oznámil Josef Myslín (starosta OSH, kvalifikace rozhodčí-instruktor), byl osloven 
tradiční zástupce Filip Jankovec, musí probrat možnou účast s ohledem na sborové povinnosƟ, 
další rozhodčí budou osloveni. Je předpoklad, že J. Furst (kvalifikace rozhodčí-instruktor) bude 
delegován jako zástupce hlavního rozhodčího za Hasičský záchranný sbor. 

 Delegátem na Shromáždění představitelů OSH, které se uskuteční dne 16. 4. 2024, byl stanoven 
Jiří Hrdlička. 

 

 


